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O enat Politechniki Gdańskiej 16 grudnia 1987 roku 
v j  podjął uchwalę ustanawiającą "22 października 
DNIEM POLITECHNIKI GDAŃSKIEJ". Wybór tej 
daty wiąże się z rozpoczęciem działalności polskiej 
Politechniki Gdańskiej. W dniu 22 października 1945 
roku odbył się pierwszy wykład w naszej uczelni, który 
wygłosił prof. Ignacy ADAMCZEWSKI - dr honoris 
causa PG.

W  tym  roku z o k a z j i D nia P o lite c h n ik i  
G dańskiej, u r o c z y ste  p o s ied ze n ie  S en a 

tu od b y ło  s ię  22 listopada. Swoją obecnością  
uroczystość za szp zy c ili:  W o jew o d a  G d a ń sk i  
- M aciej P Ł A Ż Y N S k l, Przewodniczący Rady Mia
sta Gdańska - Andrzej JANUSZAJTIS oraz Prezy
dent M iasta G dańska - Franciszek JAM ROZ. 
Dostojni goście wręczyli zasłużonym pracownikom  
uczelni odznaczenia państwowe (wręczono 58 od
znaczeń i 9 Medali Komisji Edukacji Narodowej). W 
minionym roku roku akademickim w naszej uczelni 
zakończono 14 habilitacji i 28 doktoratów. Uroczyste 
promocje odbyły się w czasn tego posiedzenia. Rów
nież prof. Witoldowi URBANOWICZOWI nadano 
uroczyście tytuł i godność doktora honoris causa Poli
techniki Gdańskiej. Pięknym akcentem było wręcze
nie dyplom ów stypendystom  Ministra Edukacji 
Narodowej, którymi zostali wyróżnieni nasi najlepsi 
studenci: Miron KŁOSOWSKI z Wydz. Elektroniki, 
Michał PORZEZINSKI i Jacek KRÓL z Wydz. Ele
ktrycznego. _______________________

N a ręce rektora PG prof. E. W ITTBRODTA  
14 października br. inż. W ojciechW O JC IA K  
złożył pismo o przyjęcie jego  rezygnacji z pełnienia 

funkcji DY REK TO R A A D M IN ISTR AC YJN E
GO POLITECHNIKI GDAŃSKIEJ. Po konsulta
cjach w dniu 22 listonada br. rektor przekazał inż. 
Wojciechowi WÓJCIAKOWI pismo, w którym infor
mował, że pozytywnie ustosunkował się do tej prośby, 
równocześnie "poprosił o pełnienie tej funkcji do czasu 
powołania następcy". Dlatego 3 grudnia 1991 roku 
ukazał się anons w "Dzienniku Bałtyckim" informu
jący o ogłoszeniu konkursu na to stanowisko, gdzie 
zostały podane kryteria i jakie dokumenty należy skła
dać w Dziale Osobowym Gmach Gł. pok. 107, tel. 
13-74 do 16 grudnia 1991 r._______________________
T )iątek  27 grudnia br. jest w Politechnice Gdańskiej 
i  DNIEM WOLNYM OD PRACY. W zamian dzień 
ten zostanie odpracowany w sobotę 14 grudnia br. 
(Zarządzenie Rektora PG nr 26/91).________________

Do Rektora PG przekazano Uchwałę Rady Wy
działu Chemicznego z dnia 20 listopada 1991 

roku. Z uwagi na niezmiernie ważny problem,związany 
z polityką kadrową, warto zacytować jej większy frag
ment: "Rada Wydziału Chemicznego PG stoi na stano
wisku. ie: (..) obecna sytuacja, w której większość

nauczycieli akademickich posiada znaczna ilość nadgo
dzin odbija się zdecydowanie negatywnie na procesie 
dydaktycznym, jak również na jakości prowadzonych 
badań naukowych. Ponadto zdecydowanie utrudnia 
prowadzenie właściwej polityki kadrowej i w niezmier
nie szybkim tempie powoduje starzenie się kadry na
uczycieli akademickich. Rada Wydziału Chemicznego 
PG pragnie zwrócić uwagę Władz Uczelni, iż z roku na 
rok będzie wzrastała liczba studentów, co związane jest 
z wyżem demograficznym, rosnącym bezrobociem oraz 
faktem, że w dniu dzisiejszym w naszym kraju jedynie 
5% populacji może się legitymować dyplomem ukoń
czenia wyższej uczelni, co stawia nas na jednym z ostat
nich miejsc u- Europie. Z ekonomicznego oraz 
moralnego punktu widzenia zdecydowanie korzystniej 
jest przyjąć młodego człowieka na studia dzienne, bez 
gwarancji ukończenia tych stu " iw przez zainteresowa
nego (nawet wypłacając mu st .pendium socjalne), ani
żeli wypłacać zasiłek dla bezrobotnego".

Dnia 21 listopada 1991 roku odbyło się zebranie
sprawozdawczo - wyborcze delegatów Koleżeń

skiej Kasy Zapomogowo - Pożyczkowej Politechniki 
Gdańskiej.* Przewodniczącym Zarządu wybrany zo
stał dr Michał WILCZOPOLSKI. W celu poprawy 
stanu finansowego Kasy uchwalono podniesienie, od 
1 stycznia 1992 r., wysokości miesięcznych potrąceń 
na wkłady - minimum 2% od wynagrodzenia brutto 
wszystkim członkom kasy. Zwiększenie potrąceń na 
wkłady umożliwi podwyższenie wysokości udziela
nych pożyczek. _______________ _______________

Rada Główna Szkolnictwa Wyższego na posiedze
niu 28 listopada br. podjęła uchwałę dotycząca 

kierunków kształcenia. Zatwierdzono w  kierunki I 
9 kierunków tymczasowych. Zlikwidowany został po
dział na kierunki uniwersyteckie i wyższych szkół te
chn iczn ych . U sta lon o  m inim alne w ym agania  
dotyczące kadry dla jednego kierunku, które wynosi 
8 profesorów lub doktorów habilitowanych zatrudnio
nych na stanowiskach mianowanych. Jedna osoba może 
być liczona jedynie do zespołu jednego kierunku. Usta
lono ponadto, że w programach uczelni technicznych - 
w ciągu całego cyklu kształcenia - powinno być przy
najmniej 120 godz. przedmiotów humanistycznych, me 
licząc języków obcych._______________

Nowym Prodziekanem ds. Naukowo - Badaw
czych Wydziału Oceanołechniki i Okretownk-

twa został wybrany do końca kadencji 1990/1993 dr 
inż. Jerzy JAMRÓŻ. Wyboru dokonało Wydziałowe 
Kolegium Elektorów WOiO w dniu 12 listopada 
br Zastąpił nautym stanowisku doc. Stanisława 
SOBKOWSKIEGÓ, który przeszedł na emeryturę.

W  dniu 29 listopada br. w Sali Senatu odbyło się 
spotkanie z pracownikami Centralnego Biura 

TEMPUS w Brukseli, w którym uczestniczyli koordy-



natorzy oraz osoby zainteresowane współpracą z 
uczelniami z krajów EWG w ramach programu TEM- 
PUS._________________________________________

W poniedziałek 2 grudnia br. odbyła się w Mini
sterstwie Edukacji Narodowej w Warszawie 

narada prorektorów ds. kształcenia wszystkich uczelni 
z kraju. W naradzie wzięło udział kierownictwo MEN 
i przedstawiciel Rady Głównej Szkolnictwa W yższe
go. Politechnikę Gdańską reprezentował prorektor 
prof. Aleksander KOŁODZIEJCZYK. Wiceminister 
prof. Roman DUDA przedstawił sytuację i perspekty
wy dla szkolnictwa wyższego w Polsce. Z wypowiedzi 
wiceministra wynikało, że w ciągu najbliższych kilku 
łat nie można liczyć na poprawę. Tyiko ! 5 uczelni (na 
91 w kraju) nie jest zadłużona (w tym Politechnika 
Gdańska). MEN nie ma możliwości pomocy tym zadłu
żonym uczelniom. Wskazano również na sytuację, któ
rą można określić jako katastrofalną, gdyż tyiko 8 % 
młodzieży w Polsce w wieku pomaturalnym rozpo
czyna studia (RFN - 30%, Wielka Brytania - 35%, 
natomiast Japonia i USA powyżej 40%). Według opty
mistycznych prognoz MEN, ten współczynnik powi
nien wzrosnąć w Polsce do 20% w 2000 roku. Będzie 
to jednak możliwe - jak zaznaczył prof. R.DUDA - 
jedynie poprzez zmiany organizacyjne naszego szkol
nictwa wyższego, gdyż dotychczasowy system jest bar
dzo kosztow ny i w olno reagujący na zmiany. 
Konieczne jest rozszerzenie kształcenia dwustopnio
wego również na uniwersytetach.

W środę 4 grudnia br. Senat PG w glosowaniu  
tainym poparł wniosek Wvdzialu Elektroniki 

o mianowanie prof. Henryko. WIERZBY naslasirw*  
sko profCMK a zwyczajnego w Politechnice Gdań
skiej. Warto przypomnieć, żc prof. WIERZBA vest 
doktorem honoris causa Uniwersytetu w Oułn - Finlandia.

Katedra Budownictwa Wodnego Wyd* iłu Kyc-ro- 
techniki PG, zorganizowała «roesysią sesję z oka

zji 70 - rocznicy urodzin 150 - lecia pracy dydaktyczno 
- naukowej s t  w yki mgr inż. Zbigniewa NOWAKA, 
która odbył?, się 6 grudnia br.

Centrom Ochrony Środowiska (Center for Environ
mental Studies) CENVIG -TEMP US rozpoczął 

nabór na wyjazdy zagraniczne studentów i pracow
ników na: studia, podnoszenie kwalifikacji i prakty
ki w ramach szeroko pojętej ochrony środowiska. 
Wyjazdy do Uniwersytetu w K03kii.de (Dania) i Wol
nego Uniweisytetu w Berlinie odbędą się w semestrze 
letnim. Szczegółowe informacje i ankiety znajdują 
się w dziekanatach. Dodatkowe informacje w siedzi
bie Centrum, pok. 265 Gmach Główny, teł. 13-71

TT T księgami w Politechnice Gdańskie j można kupić 
W  książkę pt."Industry, Environment and Regional 

Development in Poland"' Jest to antologia 5 projektów 
studenckich na temat przejścia od gospodarki planowej 
do rynkowej, przygotowanych w Uniwersytecie w Ro- 
skilde (Dama).

INFORMUJEMY, że od 1 lutego 1992 roku nastąpi 
vacńt na stanowisku SEKRETARKI REKTORA 

Politechniki Gdańskiej. Kandydatki na to stanowisko - 
z oczywistych.względów - powinny spełniać określone 
kryteria, wynikające ze specyfiki tej pracy jak np.: miła

Informacje zebrał i opracował: 
Jerzy Kulas -  Biuro Rektora, tel. !7-!0

powierzchowność, znajomość pracy związanej z pro
wadzeniem sekretariatu rektora, w miarę poprawne po
sługiwanie się językiem angielskim itp. informacji 
udzielają: Dział Osobowy teł.l 1 - 65 i Biuro Rektora 
teł. 17-10.

Na wniosek Przewodniczącego Komitetu Reda
kcyjnego Wydawnictwa Politechniki Gdańskiej 

prof. Zbigniewa CYWIŃSKIEGO, rektor podjął de
cyzję o uruchomieniu z dniem 1 stycznia 1992 

' roku n o w eg o  w ydaw nictw a naszej uczelni 
, p i,"ABSTRACTS OF DISSERTATIONS”. Będą 
i tam, publikowane, raz do roku, czterostronicowe anglo- 
j języczne skróty prac doktorskich i rozpraw habilitacyj- 
I nych zakończonych przyznaniem odpowiednich stopni 
| naukowych w Politechnice Gdańskiej. Prawie wszy- 
l stkie wydziały naszej uczelni i Instytut Nauk Ekonomi

cznych i Humanistycznych pozytywnie ustosunkowały 
się do tej inicjatywy.

T/~ ończący się rok 1991 został ogłoszony przez ONZ 
JAjąko ROK POŚWIĘCONY PAMIĘCI I TWÓR
CZOŚCI Wolfgana Amadeusza MOZARTA. W dniu 
5 grudnia br. minęła dwusetna rocznica śmierci tegc 
genialnego kompozytora. Politechnika Gdańska, speł
niając swoją funkcje kulturotwórczą, w ramach POLI
TECHNIKI QTWARTEJ - POLITECHNICZNYCH 
WIECZORÓW M UZYCZNYCH , z inicjatywy 
J M.Rektora prof. E.WITTBP ~>DTA i CHÓRU PG, 
odbyły się w Auli PG dwa ;paniałe KONCERTY 
MOZARTOWSKE. W piątek 6 grudnia br. MSZA c- 

I mol w wykonaniu: SCHOLA CANTORUM GEDA- 
! NENSIS'i CHÓR*; POLITECHNIKI GDAŃSKIEJ 
i oraz SŁUPSKIEJ ORKIESTRY KAMERALNEJ, 
i Dyryg: -¡ał Bohdan SARMOŁO V!CZ. Natomiast w 
i Denied/; dek 9 grudnia wysłuchaliśmy z ogromnym 
i wzruszeniem "REQUIEM D - mol! KV 626" oraz 
i “ A DDAGIO" na smyczki op.l 5 - Samuela BARBE- 
| P A w wvkonaniu: SĆTfOLA CANTORUM GEDA- 
! N E N SIS , O R K I E S T R Y  SYM FO N ICZN EJ  

FILHARMONII BAL « V CKIEJ pod dyrekcją Jana 
i ŁUKASZEWSKIEGO.______________

1 TW ektor prof.E.WITTBRODT wyraził zgodę na zor- 
i >- Uganizowanie przez Oddział firmy Universal Ełe- 
! ktronik Import Gessełschaft m.o.H. na terenie 
i Politechniki Gdańskiej seminarium na temat apara- 
l iw y  naukowej polecanej przez. Universal Ełektro- 
! *riI-r Im port, am erykańskiej firmy K eithley. 
i O dbędzie się ono 1.6 stycznia 1992 roku. (prawdobo- 
| dobnie w sali 300 Gmachu Głównego). Podobne se- 
■ minarium zorganizowane dwa łata temu cieszyło się 

dużym zainteresowaniem pracowników naszej uczelni.
~7akończyi" się pierwszy konkurs projektów ba- 
iL/dawczydi zorganizowany przez Komitet Badań 
Naukowych. Ogółem zgłoszono 9.599 prac. Prawie 

i 2009 uzyskało ocenę pozytywną. Politechnika zgłosiła 
■ > 2 i projektów, 51 zaakceptowano (ogólna wartość 
! projektów 32,15 mld). Najbliższy konkurs rozpoczy- 
i na się ł stycznia 1992 roku.
i ~ry „kazji ŚWIĄT BOŻEGO NARODZENIA.
| I - id u io  zd ro w ia  i tak  bardzo  p o trzeb n eg o  
i Nam optym izm u życzym y wszystkim  pracowni- 
1 kom i studentom  naszej A lm ae M ater.
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